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Undervisningsminister Bertel Haarders skriftlige svar til medlem af Folketinget Pernille Vigsø Bagge 
(SF) på spørgsmål af 10. september 2009  (nr. S  3069)

”Finder ministeren det acceptabelt, at mere end hver 10. kommune har sat taksten for skolefritidsord-
ninger op med mere end 20 pct. de seneste to år, jf. opgørelse foretaget af DR Nyheder?”

Svar:
Opgjort i sammenlignelige priser, dvs. de faktiske årstakster, som de foreligger tilgængelige i Danmarks 
Statistik, reguleret for den gennemsnitlige pris- og lønudvikling, er der på landsplan sket en stigning i 
årstaksten for en SFO-plads for de 6-9 årige i perioden 2007 - 2009 på 4 pct. Det vil jeg ikke kalde en 
bekymrende vækst.

Tallet dækker over en betydelig variation kommunerne imellem. Således har 39 af de i alt 93 kommuner 
med SFO-virksomhed rettet mod de 6-9 årige et takstfald i perioden, mens de øvrige 54 har takststig-
ning. 10 af kommunerne har takststigning på over 20 pct., og det er ganske rigtigt mere end hver tiende 
af kommunerne. 

Flertallet af kommunerne, i alt 57, har imidlertid takstændringer i spændet fra +5 til -5 pct., hvoraf fler-
tallet, 33 kommuner, har et fald i årstaksterne.

Alt i alt finder jeg ikke takstudviklingen alarmerende, men jeg vil selvfølgelig fortsat følge udviklingen 
nøje. Der kan være mange gode grunde til, at kommuner vælger at hæve eller sænke udgifterne til SFO, 
herunder også forældrebetalingen. En kommune kan have særlige, lokale udfordringer og politiske præ-
ferencer, der får indflydelse på prioriteringen af de kommunale ansvarsområder. 

Det er fortsat min overbevisning, at kommunerne selv er de bedst kvalificerede til at træffe beslutninger 
om udmøntningen af kommunens politik og valg af serviceniveau.

Bertel Haarder
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